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Spørgsmål nr. 268 (Alm. del) fra Udenrigsudvalget: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvorfor Danmark endnu ikke har ratifi-

ceret FN's konvention om beskyttelse mod tvungne forsvindin-

ger, jf. artikel i ”AMNESTY”-bladet, nr. 3, september 2014, 

side 8-11?” 

 

Svar: 

 

Som det fremgår af den artikel, der omtales i spørgsmålet, har Danmark 

endnu ikke ratificeret FN’s konvention om beskyttelse mod tvungne for-

svindinger. 

 

I den forbindelse kan det oplyses, at Justitsministeriet er i gang med at un-

dersøge, i hvilket omfang det vil være nødvendigt at ændre dansk lovgiv-

ning, for at Danmark kan ratificere konventionen og gennemføre dens be-

stemmelser.  

 

Når arbejdet hermed ikke er afsluttet, skyldes det – som også anført i be-

svarelsen af spørgsmål nr. 2 af 21. januar 2011 fra Folketingets Udenrigs-

udvalg vedrørende forslag til folketingsbeslutning om ratifikation af FN’s 

konvention om beskyttelse mod tvungne forsvindinger – at Justitsministe-

riet i den prioritering, som det er nødvendigt løbende at foretage, har måt-

tet prioritere andre af ministeriets arbejdsopgaver højere.  

 

Det kan endvidere oplyses, at konventionen også rejser spørgsmål om be-

hovet for at ændre lovgivning på andre ministeriers ressortområder. 

 

 

 

 

 

 

 

 


